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 AKADEMICKÝ SENÁT 

 

ZÁPIS č. 113 

ze zasedání konaného dne 25. ledna 2010 

Přítomni:  

doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D., Martina Hromádková, Mgr. Michal Pink, Ph.D., Bc. Alexandr Průša, 

Bc. Jiří Šimon, PhDr. Iva Šmídová, Ph.D., PhDr. Michal Vašečka, Ph.D. (přišel v 16:10), Mgr. Petra 

Vejvodová 

 

Omluveni: 

Klára Slivoňová, PhDr. Roman Chytilek, Ph.D., Mgr. Hubert Smekal, M.A., Ph.D., 

 

Hosté: 

Bc. Jan Husák, doc. PhDr. David Šmahel, Ph.D., Bc. Jan Martinek, Ing. Vojtěch Moštěk, Jan 

Perla, prof. PhDr. Ladislav Rabušic, CSc., Jitka Sklenářová 

 

Program jednání: 

1) Doplnění vědecké rady FSS. 

2) Schválení zprávy o hospodaření FSS za rok 2009. 

3) Poplatky za studium na akademický rok 2010/2011. 

4) Pravidla pro hospodaření FSS na rok 2010/2011. 

5) Volba Rozhodčí a smírčí komise. 

6) Různé. 

 

Průběh jednání: 

Doc. Hloušek zahájil zasedání hlasováním o programu schůze (6 pro, 0 proti, 1 zdržel se). 
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1) Děkan zmínil důležitost vědecké rady a uvedl důvody, proč je nutné ji doplnit. Dosavadní člen prof. 

PhDr. Vladimír Smékal, CSc., ji opouští a místo něj byl navržen doc. PhDr. David Šmahel, Ph.D., 

který se na zasedání sám představil. Na další místo ve vědecké radě byl nominován doc. PhDr. 

Tomáš Lebeda, Ph.D., z Filozofické katedry Univerzity Palackého v Olomouci, který by měl vyvážit 

poměr interních a externích pracovníků vědecké rady, neboť dosavadní externí člen doc. PhDr. 

Martin Kreidl, M.A., Ph.D., se od 1. března stává členem interním, jelikož bude na polovinu úvazku 

zaměstnaný na FSS.  

Skrutátorem volby byl navržen a zvolen dr. Pink (7 pro, 0 proti, 1 zdržel se). Proběhla tajná volba 

s výsledky hlasování 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se pro oba kandidáty. 

 

2) Slovo dostal tajemník Ing. Vojtěch Moštěk, který představil zprávu o hospodaření fakulty za 

loňský rok. Zdůraznil skutečnost, že výnos ze vzdělávací činnosti není pro fakultu prioritní a 

poukázal na změnu proporcí výnosů. Dále tajemník odkryl složku vlastních zdrojů fakulty a osvětlil 

tvorbu a funkci sociálních fondů, kam automaticky odcházejí 2 % z příjmu zaměstnanců. Zdůraznil, 

že většina z nich má funkci rezervy, která se dosud spíše budovala, avšak s následujícím rokem již 

pravděpodobně bude nutné po těchto prostředcích v důsledcích ekonomické krize sáhnout. 

Zároveň zmínil, že významně od roku 2007 narůstá stipendijní fond a to především díky 

poplatkům za delší dobu studia, přičemž k tomuto chování je univerzita tlačena ministerstvem 

školství, které dává najevo, že není v zájmu společnosti, aby studenti opouštěli školy později než 

je standardní doba studia.  

Nově se také rozčlenilo rozdělení prostředků do fondů – 60 % jde do fondu odměn fakulty, 30 % 

je příděl do FRIMu a 10 % se odvádí do fondu odměn MU. 

Tajemník dále ukázal průměrný růst mzdového vývoje. Dr. Šmídová se zeptala na mediány mezd, 

následovalo promítnutí srovnání všech fakult MU, kde se FSS drží na druhém místě hned za 

Fakultou informatiky. 

Doc. Hloušek otevřel k tomuto bodu diskuzi, prof. Rabušic doplnil, že klesá příspěvek na studenta, 

respektive MŠMT nepřidává peníze, ale počty studentů se navyšují a navíc univerzita z příspěvků 

na studenta splácí výstavbu kampusu, proto dostanou jednotlivé fakulty nižší rozpočet.   

Následně se hlasovalo ohledně schválení zprávy o hospodaření fakulty za rok 2009. 

Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
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3)  Tajemník představil navržené poplatky za studium pro akademický rok 2010/2011. Poplatek za 

přijímací řízení činí 290 Kč, poplatek za delší dobu studia je vyměřen na 14 400 Kč, za další 

studium fakulta poplatek neúčtuje, za studium v cizím jazyce Bc. a Mgr. programu se jedná o 

3 900 Eur na akademický rok a za studium v Ph.D. programu jde o 1500 Eur za akademický rok. 

Na žádost tajemník promítl srovnání s jinými fakultami. Dr. Šmídová se zeptala, zda veškeré 

poplatky jsou přínosem do stipendijního fondu a nelze je využít jinak, prof. Děkan toto potvrdil. 

Senát vyjádřil souhlas se stanovenými poplatky. 

Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 

 

4)  Pravidla hospodaření fakulty na rok 2010 

Podle tajemníka tato pravidla nedoznala výrazných změn, fakulta se snaží mít stejnou finanční 

strategii, přesto se nalezly důvody pro dílčí změny; např. byla zrušena dotace na specifický 

výzkum. 

Jedním z důsledků je, že při výpočtu podílu jednotlivých kateder na financování režijních a 

centrálních nákladů se neuvádí účast akademických pracovníků na výzkumných záměrech. 

Další reakcí na pokles výnosů a snížení dotací je skutečnost, že služby (například CIKTu), které se 

netýkají vzdělávání, bude hradit objednávající strana. 

Doc. Hloušek k tématu otevřel debatu. Dr. Šmídová si ujasnila nový odstavec „nezapočítávání 

výzkumných záměrů“ a zeptala se, zda se to týká také grantových projektů osob na katedrách či 

jde pouze o OP DK dle tajemníkova textu. Na základě této připomínky tajemník doplnil do 

dokumentu formulaci o ostatních výzkumných projekty, ze kterých nebudou zaměstnanci kateder 

odvádět finance do centrálních fondů. 

Bc. Průša se zeptal, zda se pronájem místností, tedy služeb, jež se neváží na vzdělávání, týká 

všech, tedy i spolků na fakultě. Dotaz byl převeden na hosta Jana Husáka, který na senátě 

jménem některých studentských spolků představil text memoranda, jímž by chtěly spolky 

upozornit na svou nevýhodnou pozici v kulturní činnosti na fakultě. Aktuálně pro ně z důvodu 

nejasných pravidel nastalo období výpadku činnosti, proto by se chtěli poradit, jak situaci řešit – 

zda a jak je možné využít stipendijních fondů fakulty či získat přechodné období.  

Následovalo vyjádření děkanka Rabušice, který osvětlil, že fakultě kvůli sníženým příspěvkům 

chybí 13,5 milionů. Proto bylo vymyšleno pravidlo, že veškerá aktivita, která vyžaduje jiné 

uspořádání než výukovou činnost, bude zpoplatněna. Fakulta se podle něj poprvé nachází 
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v situaci, kdy se musí rozhodovat, jak ušetřit peníze – namísto propouštění zaměstnanců jsou 

proto zpoplatněny pronájmy místností. Na letošní rok je ještě rezerva ve fondech, avšak na ty 

další nemusí stačit. 

Ing. Moštěk doplnil, že bez přeuspořádání a použití techniky jde vlastně pouze o sjednání 

odpovědnosti studentů – pořadatelů. Bc. Šimon přednesl názor, že kulturní aktivity studentů by 

se měly propojovat se zavedením drobných příspěvků ve prospěch fakulty. Jan Husák reagoval, že 

dobrovolné příspěvky na větších akcích fungují, avšak otázkou je, zda se bude v situaci spolků 

vycházet pouze z reálných nákladů či z komerčních pronájmu místností. Tajemník Moštěk 

potvrdil, že jde o pokrytí reálných nákladů, čistě proto, aby fakulta nebyla ve ztrátě a dodal, že 

připravuje materiál, kde by byla kalkulace nákladů uvedena.  

Bc. Průša se dotázal na očekávatelný výnos z takovýchto aktivit s důrazem na skutečnost, že 

přestože není tento článek v pravidlech o hospodaření uveden prvotně proti spolkům, může na ně 

mít velký dopad. Dále požádal o návaznost na stipendijní fond, z něhož by se mohly proplácet 

vzešlé náklady na pronájem. 

Prof. Rabušic dodal, že dlouhodobou taktikou fakulty je, aby byly její aktivity režijně pokryty, tj. 

nejde o výnos, ale o vyrovnání nákladů. Dále dodal, že článek v dokumentu směřuje spíše na 

aktivity kateder jako jsou konference apod. 

Následně děkan požádal studentské spolky o vytvoření rámcového termináře akcí pro rok 2010 a 

dále se vyslovil, že většina spolků by měla fungovat tak, jako doposud, tj. relativně zdarma. 

Akademický senát odsouhlasil pravidla o hospodaření fakulty na rok 2010/2011 hlasováním 

v poměru 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 

 

5)  Posledním bodem jednání byla volba Rozhodčí a smírčí komise, jejíž ustanovení plyne z funkce 

Akademického senátu FSS MU. Doc. Hloušek přečetl nominace za akademické pracovníky, jimiž 

byli navrženi Mgr. Michal Pink, Ph.D., PhDr. Hubert Smekal, PhD., a PhDr. Michal Vašečka Ph.D,. 

Po dotazu na kandidáty studentské komory Bc. Průša nominoval Mgr. Petru Vejvodovou a 

Martinu Hromádkovou. Kandidáti rozhodčí a smírčí komise byli schváleni. 

Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Senát tímto ustanovil orgán Rozhodčí a smírčí komise.  

 

6)  K bodu různé nikdo neměl žádné připomínky. Senát se dohodl na dalším zasedání 18. března, kdy 

bude probíhat schvalování rozpočtu fakulty na akademický rok 2010/2011. 
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Usnesení: 

2010-02-25/1 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje zprávu o hospodaření 

fakulty za rok 2009. 

 

2010-02-25/2 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity vyjadřuje souhlas se stanovením 

poplatků spojených se studiem pro akademický rok 2010/2011 ve výši schválené vedením fakulty. 

 

2010-02-25/3 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje pravidla hospodaření FSS 

MU pro rok 2010. 

 

 

 

 

 

.......................................................             ....................................................... 

doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D.      PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 

předseda senátu       místopředsedkyně senátu 

 

 

 

 

 

 

zapsala: Martina Hromádková 

 


